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هدیه به خوانندگان

آیتاللهحقشناس)ره(: اگر سالک بداند که در شناخت 
پروردگار چه چیزی نهفته اســت، دیگر به زرق و برق دنیا 

اهمیت نمی دهد.

اخبار ادبی و هنری

پای درس علی)ع(

جناب آقای دکتر اخوان اکبری
انتصاب شایســته آن جناب را به ریاســت دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی استان اردبیل تبریک 

و تهنیت عرض می نماییم.
هیئت مدیره و پزشکان بیمارستان آرتا

لزوم رعایت حقوق دوستان
امام علی)ع(: »دوســت، دوست نیست مگر آنکه حقوق 

برادرش را در ســه جایگاه نگهبان باشد؛ در روزگار گرفتاری، 

آن هنگام که حضور ندارد و پس از مرگ.«

نهج البلاغه- حکمت 1۳۴

حضرتآیتاللهالعظمــیخامنهایرهبرمعظم
انقاباســامیصبحدیروزباجمعیازنخبگانو
مدالآورانعلمیدانشگاهصنعتیشریفدیدارکردند
ودرایندیدار،مدالهایکسبشدهازسوینخبگان
درمسابقاتوالمپیادهایکشوریوجهانیبهرهبر

معظمانقاباسامیاهداشد.
رهبر انقلاب اسلامی، دیدار با جمعی از نخبگان جوان 
علمی کشــور را، باز شدن پنجره ای به سوی یک باغ دلگشا 
و ورود هوای تازه، و فروزان تر شدن امیدها به تحقق اهداف 
والای نظام و کشور، توصیف کردند و گفتند: من شکرگزار 
خداوند متعال به سبب وجود جوانهای خوب، صالح و نخبه 
کشور هستم و این جوانان نیز باید شکرگزار نعمت نخبگی 

و ظرفیت ها و استعدادهای بالای خود باشند.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای مطالب مطرح شده 
از جانب نخبــگان علمی را مطالبی پخته، صحیح، دقیق و 
منطبق با آرمانها خواندند و تأکید کردند: هسته های نخبگی 
که همچون گلخانه هایی در سراسر کشور پراکنده هستند، 
قطعاً آینده کشور را سرشار از عطر علم و تجربه و استعداد 

و تدین و انقلابی گری خواهند کرد.
ایشان با اشــاره به فراگیر شدن گفتمان تولید علم در 
کشور و پدیدار شدن نتایج عملی آن، افزودند: تلاش و حرکت 
علمی در کشور به هیچ وجه نباید کُند یا متوقف شود بلکه 

باید با شتاب بیشتری ادامه یابد.
رهبر انقلاب اسلامی مدال های نخبگان علمی را بسیار 
با ارزش و نماد اســتعداد درونی و هویت والای این جوانان 
دانستند و خاطرنشان کردند: ارزش معنوی این مدال ها بسیار 
بالاتر از ارزش مادی آن است و به همین دلیل من مدال های 
اهدایی جوانان نخبه را با کمال میل و با افتخار می پذیرم اما 

بعد به خود آنان باز خواهم گرداند.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، موضوعِ تعهد دینی 
و انقلابــی را در کنار تلاش علمی بســیار مهــم ارزیابی و 
تأکید کردند: پیشــرفت علمی به تنهایی یک ملت و کشور 
را ســعادتمند نخواهد کرد بلکه همراه شدن حرکت علمی 
با آرمان های والای معنوی و انقلابی، زمینه ســاز به سامان 
رسیدن مسائل کشور و الگو شدن آن برای منطقه و دنیای 

اسلام و جهان خواهد بود.
ایشان دلیل شکافها، کمبودها و سستی های کنونی بنیان 
تمدن غرب را با وجود پیشرفت های فراوان مادی آن، نبود 
معنویت و آرمان های الهی دانســتند و گفتند: انحراف های 
گوناگون فکری، عملی و اخلاقی، متلاشــی شــدن بنیان 
خانواده، خشونت روزافزون، فساد اخلاقی و خودکشی ها در 
جوامع غربی به ویژه آمریکا، ناشــی از همین موضوع است، 
برخی از متفکرین و اندیشمندان آمریکایی صراحتاً به این 

شکافها و آسیب ها و نبود اخلاق، اذعان می کنند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به خشونت های روزافزون 
در جامعه آمریکا و کشتار به  وسیله سلاح، افزودند: آدمکشی 
و رواج اســلحه در آمریکا به یک مشکل جدی تبدیل شده 
اســت که علاج آن، توقف استفاده از سلاح در میان مردم 
است اما به دلیل سلطه مافیای کمپانی های اسلحه سازی در 

آمریکا، هیئت حاکمه این کشــور جرأت غیرقانونی کردن 
استفاده از سلاح را ندارد.

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، »اهتمام جدی 
بــه آرمان های دینی و الهی و تعهد انقلابی« را لازمه 
پیشرفت واقعی کشــور دانستند و تأکید کردند: این 
موضوع باید در همه عرصه های کشور اعم از اقتصاد، 
سیاست، کار علمی، اداره کشور و گزینش مدیران مورد 

توجه ویژه قرار گیرد.
ایشان سومین عامل برای پیشــرفت کشور را، »ثبات 
و ایســتادگی در راه دین و انقلاب« برشــمردند و گفتند: 
انجام کارهای بزرگ همچون پیروزی انقلاب اســلامی و یا 
موفقیت در ۸ سال دفاع مقدس و همچنین مقابله با فشارها 
و تعارض ها علیه نظام اسلامی، به دلیل انسانهایی بوده است 
که دارای ثبات قدم و ایســتادگی بودند و در مسیر دین و 
انقلاب دچار انحراف و تزلزل نشدند و از افراد متزلزل در راه 

دین و انقلاب باید حذر و پرهیز کرد.
رهبر انقلاب اسلامی، »حضور جهادی« در عرصه های 
گوناگون، خصوصاً میدان های تأثیرگذار برای آینده کشور را 
از دیگر عوامل موفقیت و پیشرفت دانستند و افزودند: اقدام 
جهادی به معنای خسته نشدن در مقابل سختی ها و موانع، 
و ایمان به مسیر و حرکت براساس فکر و منطق است.حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای نسل جوان کنونی را بسیار توانا تر، 
آگاه تر و هوشمندتر از نسل اول انقلاب برشمردند و با اشاره 
به جنبش دانشــجویی تأکید کردند: جنبش دانشجویی به 
معنــای حرکت جهادی در مســیر و در خدمت آرمان های 

انقلاب است و نه بر ضد آرمانها سخن گفتن.
رهبر انقلاب اســلامی گفتند: من جوانهای مؤمن و 
انقلابی را بســیار دوست دارم و از آنها، در هر کجا باشند 
پشتیبانی می کنم و وظیفه رؤسا و مسئولین دانشگاهها و 
وزرای مربوطه، حمایت مضاعف از جوانان مؤمن و انقلابی 

در دانشگاهها است.
ایشان همچنین با اشاره به سخنان یکی از دانشجویان 
نخبــه درخصوص ایجاد شــرایط لازم بــرای بانوان نخبه 

خاطرنشان کردند: مســئولان دانشگاهها باید تسهیلات و 
شــرایطی را فراهم کنند که زنان دانشــجو و محقق، علاوه 
بــر انجام کارهای علمی خود، بتوانند وظیفه همســرداری 
و نگهــداری از فرزندان را نیز انجام دهند و مجبور به کنار 

گذاشتن مسیر علمی خود نشوند.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای به ســخنان یکی از 
نخبگان علمی درخصوص اقتصاد مقاومتی اشــاره کردند و 
گفتند: اقتصاد مقاومتی یک اندیشه تجربه شده در دنیا است 

و فقط اختصاص به ما ندارد.
ایشــان چگونگی بهره بــرداری از اقتصاد مقاومتی را 
منوط به اهداف کشــورها دانســتند و افزودند: جدای از 
نحــوه جهت گیری و بهره برداری، این موضوع که اقتصاد 
مقاومتی کشور را در برابر تکانه های گوناگون جهانی اعم 
از بدخواهانه یا غیربدخواهانه، حفظ خواهد کرد یک اصل 

پذیرفته شده است.
رهبر انقلاب اسلامی دلیل پیشرفتهای علمی و صنعتی 
آمریکا در یکصد و پنجاه سال گذشته را، به کارگیری اقتصاد 
مقاومتی دانستند و خاطرنشــان کردند: البته آمریکایی ها 
این اندیشه را در جهت مادی گری و پول به کار گرفتند اما 
همین تجربه پذیرفته شده جهانی را می توان با جهت گیری 

متعالی تری به کار گرفت.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، امکانات و ظرفیت های 
طبیعی کشــور را بسیار متنوع و گسترده و البته ناشناخته 
خواندند و تأکید کردند: وجود چنین ظرفیت هایی یک اقبال 
بلند برای نسل جوان است که با بهره گیری از آنها، کشور را 

به پیشرفت همزمان مادی و معنوی برسانند.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اســلامی، دکتر فتوحی 
رئیس  دانشگاه صنعتی شریف با اشاره به نقش برجسته این 
دانشــگاه در پیروزی انقلاب اسلامی، دفاع مقدس و اقتدار 
و شــکوفایی علمی کشور و با بیان گزارشی از دستاوردها و 
برنامه های دانشــگاه صنعتی شریف گفت: دانشگاه صنعتی 
شــریف تلاش دارد در پیشــرفت و ارتقای علمی پایدار و 
درون زای کشور و مشارکت در حل مسائل ملی، نقش موثر 

داشته باشد.
در ابتدای این دیدار نیز آقایان:

- مرتضی حسنی مسئول بســیج دانشجویی دانشگاه 
صنعتی شریف و دارنده مدال برنز المپیاد فیزیک کشوری

- محمدسعید سرافراز دانشــجوی دکترای مهندسی 
برق دانشــگاه صنعتی شریف و دارنده مدال طلای المپیاد 

ریاضی کشوری
- مهدی یوسفی برگزیده و فعال اقتصادی جهان اسلام

و خانم ســارا مشحون دانشجوی دکترای نانوفناوری و 
دارنده مدال طلای المپیاد نجوم کشوری و نیز تعداد دیگری 
از دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف دیدگاه ها و دغدغه های 

خود را بیان کردند.
مهم ترین محورهای ســخنان دانشجویان به این شرح 

است:
- انتقاد از تعارض ساختارهای علمی کشور با جهت گیری 
توحیدی انقلاب اسلامی و لزوم قرار گرفتن حداکثری دانشگاه 

بر روی ریل انقلاب اسلامی
- امکان پذیر بودن تحول در دانشگاه با تکیه بر هسته های 

خودجوش انقلابی و ضرورت اعتماد به جوانان مؤمن
- انتقــاد از میدان نــدادن به جوانان انقلابی توســط 

مسئولان
- لزوم اتحاد کشورهای اسلامی و کاهش اتکاء به نظام 

سلطه با اشتراک گذاری مدل اقتصاد مقاومتی
- لزوم انعطاف پذیری بیشتر نظام دانشگاهی در رابطه با 
دانشجویان متأهل و ضرورت فراهم آوردن زمینه های تحصیل 

و اشتغال این دسته از دانشجویان
- ضرورت برنامــه ریزی برای ارائــه آموزش هایی که 

دانشجویان را برای زندگی توانمند می کند
- انتقاد از عدم توازن در انتخاب رشته و ضرورت برگزاری 

المپیادهای معتبر در همه رشته ها
- پیشنهاد راه اندازی دانشگاهی در تراز انقلاب اسلامی

- ضرورت اصلاح و تجدید نظر در برخی ســاختارها و 
مبانی برنامه ریزی کشور

سخنگویوزارتخارجه:
مواضع ایران درباره سوریه
 هیچ تغییری نکرده است

سخنگویوزارتامورخارجهبااشارهبهاینکهادعاییکنشریه
خارجیمبنیبراینکهایران،روسیهوترکیهبرایتقسیمسوریهبین
سهکشورتوافقکردهاندمزخرف،بیربطونادرستاستتاکیدکرد:

ازهیچیکازمواضعماندرموردسوریهعقبنشینینکردهایم.
بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری با خبرنگاران 
در خصوص نقش ایران در آتش بس سوریه اظهار داشت: نشست سه جانبه ای که 
در مسکو اتفاق افتاد ثمرات مهمی داشت، یکی از این ثمرات حضور و هماهنگی 
سه کشور مهمی بود که در سوریه نقش اساسی داشتند و تلاش خود را تجمیع 
کردند برای اینکه بتوانند یک آتش بس جدی در سوریه به وجود بیاورند و به 

راه حل سیاسی و رسیدن به تفاهمات سیاسی کمک کنند. 
وی با تاکید بر اینکه ایران از گذشته راه حل سیاسی را تنها راه حل بحران 
ســوریه می دانســت و هنوز هم بر همین عقیده است، تصریح کرد: راه نهایی 
ســوریه یک راه حل سیاسی اســت و ما در این جهت کار کردیم و امیدواریم 
با تلاش ســه کشــور بتوانیم این نقش را به اندازه ای که لازم است در صلح و 
ثبات سوریه ایفا کنیم.سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: این تلاش ادامه 
خواهد داشت ولی اینکه در آینده، با توجه به اینکه تاریخ اجلاس آستانه هنوز 
مشخص نیست و جزئیات هم خیلی مشخص و روشن نشده، در خصوص آن 
نمی توانم صحبت کنم، امیدواریم که شــرایط لازم برای به ثمر رســیدن این 
نشســت بین گروه های معارض و دولت سوریه پیش بیاید و بتواند ثمراتی را 
برای منطقه و مردم ســوریه داشته باشد.سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به 
ســوال خبرنگاری مبنی بر اینکه رویترز مدعی شده که قرار است سوریه بین 
ترکیه، روسیه و ایران تقسیم شود و این سه کشور در این ارتباط توافق کرده اند، 
افزود: این حرفی مزخرف، بی ربط و نادرست است. مواضع ایران نسبت به همه 
کشــورهای منطقه روشن اســت. ما از تمامیت ارضی و حاکمیت ملی سوریه 
همواره دفاع کرده و می کنیم. سوریه باید یک کشور مستقل با حفظ تمامیت 
ارضی و حاکمیت ملی خود باقی بماند و به سهم خودمان اجازه نمی دهیم که 
این کشور به جایی برای حوزه نفوذ سایر کشورها تبدیل شود و حاکمیت ملی 
این کشور نقض شود.قاسمی همچنین تصریح کرد: از هیچ یک از مواضع خود 

در مورد سوریه عقب نشینی نکرده ایم.
تمهیداتلازمبرایگازمناطقشمالیاندیشیدهشدهاست

قاسمی در پاسخ به سوالی در خصوص اختلاف گازی ایران و ترکمنستان 
با بیان اینکه همکاری های دو کشور در حوزه گاز موضوع جدیدی نیست و به 
سال 1375 برمی گردد، عنوان کرد: در سال 13۸5 نیز مجددا به نقطه خاصی 
از این همکاری ها رسیدیم که طرف ترکمن قیمت ها را افزایش داد و ما تحت 

شرایطی پذیرفتیم. 
وی ادامه داد: مذاکرات در دوران اخیر در جریان بود و برای ما در یک نگاه 
خوشــبینانه این مطرح بود که بتوانیم به نتایج و تفاهمات لازم دست یابیم و 
در بعد بدبینانه نیز این تصور بود که نتوانیم به تفاهم برسیم و به همین لحاظ 
وزارت نفت و شرکت گاز تمهیدات لازم را در شکل بدبینانه این قضیه طراحی 
کردند و به لحاظ فنی و توزیع گاز به خصوص در مناطق شمالی کشور تمهیدات 
لازم را فراهم کرده بودیم. سخنگوی وزارت امور خارجه میزان گاز دریافتی از 
ترکمنســتان را خیلی بالا ندانست و افزود: رقم آن نسبت به تولیدات داخلی 

دو تا سه درصد بیشتر نیست که با مقداری صرفه جویی قابل جبران است. 
قاسمی با بیان اینکه این موضوع را سیاسی نمی بینم و نمی خواهم در این 
جایگاه به لحاظ سیاسی به این بحث توجه کنم، خاطرنشان کرد: این یک بحث 
فنی و مالی اســت که دو شــرکت ترکمن گاز و شرکت ملی گاز ایران در این 
زمینه مذاکراتی را داشــتند که به این نتیجه منجر شده و امیدوارم با درایتی 
که وجود خواهد داشت بتوانیم با ترکمنستان به شکل مرزی الطرفینی به تفاهم 
لازم برسیم و این همکاری ها در مجموعه همکاری های دو کشور داشته باشد.

وی با بیان اینکه ما به لحاظ مصرف کنندگان گاز جای نگرانی نداریم، گفت: 
امیــدوارم مذاکرات در یک فضای بهتر دنبال شــود و این نوع همکاری ها را 
همچنان در شــکل مرزی الطرفین و با توجه به تمام حقوقی که متعلق به ما 

است و طرف ترکمن باید آن را بپذیرد، ادامه یابد و به ثمر بنشیند.
وی در بخــش دیگــری از ایــن کنفرانس خبری با بیــان اینکه ما هیچ 
دعوتنامه ای از عربستان برای حج امسال دریافت نکرده ایم، عنوان کرد: عربستان 

برای ۸0 کشور دعوتنامه فرستاده و ایران از این قضیه مستثنی است.
انتقالمیلیاردهادلارداراییایرانبهصورتنقدیوشمشطا

وی همچنین در پاسخ به این سوال که یکی از رسانه های آمریکایی به نقل 
از یک مقام آمریکایی مدعی شده که از سال 2013 تاکنون حدود 10میلیارد 
دلار دارایی های ایران به صورت نقدی و شمش طلا بعد از توافق اولیه هسته ای 
به ایران منتقل شده است و آیا وزارت خارجه این موضوع را تایید می کند، اظهار 
کرد: بله تایید می کنیم، بعد از اجلاس ژنو و تفاهمی که حاصل شد، علاوه بر 
وجوه نقدی که دریافت کردیم مقداری نیز به صورت طلا و شــمش دریافت 
کردیم. البته رقم دقیقش را اعلام نمی کنم ولی رقمی که داده شــده بود، با 
خست داده شده است و رقم بیش از آن چیزی است که اعلام شده است. در 
کل موضوع را تایید می کنم ولی همان طور که گفتم رقم احتمالا بیش از آن 

چیزی است که اعلام شده است.

خطتولیدمهماتکالیبرکوچکباحضورسردارحسیندهقان
درسازمانصنایعدفاعوزارتدفاعافتتاحوبهبهرهبرداریرسید.

سردار حسین دهقان وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در آیین افتتاح 
خــط تولید مهمات کالیبر کوچک در ســازمان صنایع دفاع وزارت دفاع طی 
ســخنانی اظهار داشت: در راستای آمایش صنعتی صنایع دفاعی وزارت دفاع، 
به روزآوری خطوط تولیدی و افزایش ظرفیت تولیدات دفاعی، امروز شــاهد 

افتتاح و بهره برداری از خط تولید مهمات کالیبر کوچک هستیم.
وی افــزود: با افتتاح و بهره بــرداری از این خط تولیــدی، ضمن تأمین 
کلیه نیازمندی های نیروهای مســلح به مهمات کالیبر کوچک، ظرفیت تولید 
ایــن مهمات به دو برابــر افزایش یافته و زمینه را برای صادرات آن نیز فراهم 
ساخته است.وزیر دفاع با بیان اینکه فرآیند راه اندازی از خط تولید در کمتر از 
یک ســال صورت گرفته است تصریح کرد: مهمات تولیدی به لحاظ کیفیت با 
اســتانداردهای جهانی برابری می کند و امیدواریم مسیری را که آغاز کرده ایم 

با جدیت بیشتری دنبال کنیم.
دهقــان در پایان از مدیران، متخصصان و کارکنان ســازمان صنایع دفاع 
به ویژه گروه صنایع مهمات ســازی که با همت بلند و عزمی راســخ در مسیر 

خودکفایی و افزایش اقتدار دفاعی گام برمی دارند قدردانی کرد.

وزیردفاع:
ظرفیت تولید مهمات کالیبر کوچک۲ برابر 

و زمینه صادرات آن فراهم شد

رئیسقوهقضاییهبابیــاناینکهردیابیاموال
بابکزنجانیدرخارجازکشــوربادولتاست،نهبا
قوهقضاییه،گفــت:چرااینکارراانجامنمیدهید؟
اینارزهارابانکمرکزییاوزارتنفتیاشــرکت
نیکوکهتابعهوزارتنفتاست،بهکجافرستادهوبه

چهکسیدادهاست؟
به گزارش اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله 
صادق آملی لاریجانی در جلســه مسئولان عالی قضایی، با 
تبریک سال نوی میلادی به هموطنان مسیحی و مسیحیان 
سراسر جهان،گفت: یکی از افتخارات اسلام و نظام جمهوری 
اســلامی، تامین و تضمین امنیت پیروان ادیان دیگر است، 
در حالی که در کشورهای غربی مدعی آزادی و حقوق بشر، 
مدام »اسلام هراسی« ترویج می شود و روز به روز تعرض به 

مسلمین و اماکن مذهبی آنان شدت می یابد.
آملی لاریجانی با ابراز تاســف نســبت به عدم رعایت 
تعالیم والای حضرت مسیح)ع( در کشورهای غربی و بویژه 
از سوی حکام این کشورها، خاطرنشان کرد: عدالت و صلح 
از محورهای اصلی تعالیم همه انبیای الهی بوده اســت که 
متاسفانه امروز می بینیم توسط حکام غربی رعایت نمی شود. 
چنانکه در جای جای دنیا شــاهد آشــوب، جنگ افروزی و 
بهره گیری از سلاح های ســاخت این کشورها برای کشتار 
مردم بی گناه هستیم، قتل عام مردم بی پناه یمن با سلاح های 
غربی توسط نیروهای سعودی با هیچ ارزش انسانی و الهی 

سازگار نیست.
وی در بخش دیگری از سخنان خود، کارنامه قوه قضاییه 
خصوصا در برخورد با مفاسد اقتصادی را بسیار روشن توصیف 
کرد و گفت: کارهایی که قوه قضاییه در این ســال ها انجام 
داده در گذشته سابقه نداشته، مثل رسیدگی به پرونده های 
کلانی چون پرونده فساد سه هزار میلیارد تومانی یا پرونده 
بابــک زنجانی که با حجم زیاد مورد رســیدگی قرار گرفته 
است. البته این دو پرونده نیز به خاطر کلان بودن این قدر 
برجسته شد وگرنه ده ها و صدها پرونده قابل توجه دیگر در 
قوه قضاییه دائماً رسیدگی می شود و حقوق بیت المال و اموال 

صاحبان حق به آنان باز می گردد.
رئیس دستگاه قضا افزود: قوه قضاییه در چارچوب وظایف 
خود کارش را دنبال می کند و هرگز در پی این نیســت که 
رســیدگی عادلانه را آلوده به برخــی تبلیغات ناصحیح و 

نادرست کند.
وی تصریح کرد: گاهی از ناحیه افراد مختلف، بدون اطلاع 
یا با اطلاع و متأسفانه با مقاصد سوء، به قوه قضاییه تعرض 
می شود که این بی انصافی ها به هیچ وجه قابل قبول نیست. 
در پرونده فســاد سه هزار میلیاردی، کار قوه قضاییه بسیار 
عظیم بود که متاسفانه هنوز ابعاد آن به اندازه کافی تبیین 
نشده اســت. در پرونده بابک زنجانی نیز بنده از سخنگوی 
قوه قضاییه خواســته ام که در فواصل مختلف، زحمات قوه 
قضاییه را در این پرونده که چند هزار ســاعت نفر کار برده 

است، برای مردم تبیین کند.
آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه دســتگاه قضایی 
براســاس اســناد و مدارک به پرونده ها رسیدگی می کند و 
قضاوتش مبتنی بر ادعاهای روزنامه ها و رســانه ها درمورد 
افراد نیست، اظهار داشت: کسانی که مرتکب مفاسد اقتصادی 
می شوند، راه ها را می شناسند و سختی کار دستگاه قضایی 

نیــز در برخورد با 
چنین پرونده هایی 
دقیقا همین است. 
خیلی از اموال این 
افراد به نام دیگران 
اســت. در پرونده 
ســه هزار  فســاد 
قوه  میلیــاردی، 
قضاییــه با صرف 
ســاعت ها وقت از 
کارشناسان  ناحیه 
موضوع را پیگیری 

و اموال را ردیابی کرد تا بتواند مستندا بگوید این اموال متعلق 
به متهم است و این شخص، این اموال را از دولت  و بانک ها 

گرفته و باید برگرداند.
رئیس دستگاه قضایی تصریح کرد: این از افتخارات قوه 
قضاییه است که عمده اموال در این پرونده بازگردانده شد و 
بقیه  آن هم موجود است که قطعا باز می گردد. نکته مهمتر 
این است که با تدبیر و صرف وقت نگذاشتیم کارخانه هایی 
که مربوط به این شــخص است، تعطیل شود و کارگرانش 
بیکار شوند. در حال حاضر اکثر این کارخانه ها فعال هستند 

و دادستانی در این زمینه زحمات زیادی کشیده است.
آملی لاریجانی با بیان اینکه عملکرد قوه قضاییه نباید به 
گونه ای نادرست زیر سوال برود، راجع به پرونده بابک زنجانی 
افزود: این شخص اموال دولتی زیادی را به یغما برده است، 
البتــه خودش در ابتــدای کاری گفت من طلبکار از دولت 
هستم ولی بررسی ها نشان داد که این سخن، نادرست و او 
بیش از دو میلیارد دلار به نظام بانکی کشور و شرکت های 

وزارت نفت بدهکار است.
رئیس قوه قضاییه گفــت: اولین کاری که قوه قضاییه 
انجام داد این بود که اجازه نداد این شــخص از کشور فرار 
کند. دســتگاه قضایی زمانی به سراغ این شخص رفت که 
مستندات موجود را هم در اختیار نداشت اما به دلیل توجه 
اتهام به او، این شــخص را مورد پیگرد قرار داد و سپس در 
مراحل تحقیقات و رســیدگی، مســیر را برای بازگرداندن 

اموال، دنبال کرد.
وی خاطرنشان کرد: نکته مهم این است که ما هم باید 
بحث کیفــری  را در این پرونده دنبال می کردیم، هم بحث 
حقوقی را. آنچه که از ابتدا غرض و هدف اصلی قوه قضاییه 
بود و برای ما در اولویت قرار داشــت، بازگرداندن اموال به 
بیت المــال بود. و بحمدالله تاکنون بیش از دو هزار میلیارد 
تومان از اموال شناسایی و به بیت المال باز گردانده شده که 

رقم کوچکی نیست و کار کوچکی هم نیست.
رئیس دستگاه قضا با انتقاد از برخی اظهارات اخیر درباره 
پرونده بابک زنجانی، در سخنانی صریح اظهار داشت: اینکه 
گاهی گفته می شود پشت پرده این پرونده چرا معلوم نشده 
و چرا قوه قضاییه پاسخگو نیست، حرف نادرستی است. اولا 
علاوه بر حکمی که راجع به این شــخص داده شده است، 
افرادی که با این پرونده مرتبط بودند از جمله برخی وزرای 
سابق، رئیس سابق بانک مرکزی و دیگران مکررا به دستگاه 
قضایی احضار شــدند و ســاعت ها مورد تحقیق و بازجویی 
قرار گرفتند. آنچه نباید فراموش شــود این اســت که این 

پرونــده همچنان 
مفتــوح اســت و 
هیچکــس نگفته 
افــراد مرتبط  که 
تبرئه شــده اند یا 
منع  قرار  برایشان 
تعقیب صادر شده 

است.
آملی لاریجانی 
با بیان اینکه تلاش 
اصلی ما این است 
که اموال بیت المال 
بازگردد، هرگونه حاشیه سازی سیاسی را مانع این امر دانست 
و گفت: ما نه پرونده های مرتبط را بســته ایم و نه قصد عدم 
رسیدگی داریم؛ منتها اولین هدفمان بازگرداندن اموال مردم 

است و در این زمینه هم هیچ مسئله مخفی نداریم.
وی با ابراز تأسف از القای برخی مسائل به گونه ای وارونه 
که گویی قوه قضاییه قصد پرده پوشــی دارد، افزود: البته ما 
حرمت بعضی ها را در این پرونده حفظ کرده ایم. بابک زنجانی 
بسیاری ادعاها را مطرح کرده که ما برای حفظ آبروی عده ای 
و برای تحفظ بر قانون آنها را علنی نکرده ایم. البته ما چون 
سخنان او را عین واقع نمی بینیم، دلیلی ندارد که هر آنچه 
می گوید را بپذیریم. البته در وقت خود باید تمام کسانی را 
که بــا این موضوع مرتبط بوده اند احضار کنیم اما در زمان 
فعلی که مقصود اصلی بازگردان اموال است نمی خواستیم 

حاشیه های فوق متن درست کنیم.
رئیــس قوه قضاییــه تصریح کرد: ما حرفــی نداریم و 
می توانیم تمام کســانی را که بابک زنجانــی ادعاهایی در 
موردشــان مطرح کرده اســت، احضــار و در صورت لزوم 
بازداشت  کنیم تا معلوم شود که قضیه چه بوده است. ده ها 
قلم از این قبیل ادعاها وجود دارد و هیچ اختصاصی هم به 
دولت ســابق ندارد! اما تمرکز ما عمدتا بر بازگرداندن اموال 

به بیت المال است.
آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه طوری القا می شود 
که گویی قوه قضاییه در این پرونده، راه خودش را به تنهایی 
رفته و از کمک های وزارت اطلاعات اســتفاده نکرده است، 
تاکید کرد: گاهی انســان احســاس می کند جای شاکی و 
مشتکی عنه عوض شده است! اتفاقا ما شاکی هستیم. دلیلش 
این است که در سال 92 بابک زنجانی بازداشت شده، در سال 
94 آقای رئیس جمهور در جواب نامه وزیر اطلاعات مطلبی 
نوشتند مبنی بر اینکه خوب است پرونده در اختیار وزارت 
اطلاعات قرار بگیرد. بنده هم دو ســه روز بعد این نامه به 
دادستان ارجاع داده و تأکید کردم که پیشنهاد خوبی است 
و این کار را انجام بدهید؛ منتها بعد مشخص شد که موانعی 
وجود دارد که مربوط به دستگاه قضایی نبوده، بلکه از ناحیه 

برخی وزارتخانه ها و افراد بوده است.
رئیس قوه قضاییه با بیــان اینکه به موقع در خصوص 
این موارد توضیحات لازم ارائه خواهد شد، اظهار داشت: در 
طول سال 92 و 93 بیش از سی چهل جلسه مشترک بین 
دادستان، معاون وزیر اطلاعات، سازمان اطلاعات سپاه و بانک 
مرکزی برگزار شده و دائما موضوعات را رصد می کردند، حال 

چگونه ادعا می کنند که همکاری نشده است؟

وی با اشاره به علت انتقادش از دولت در خصوص پرونده 
بابک زنجانی گفت: یک مسئله بسیار مهمتر وجود دارد و آن 
این اســت که پول هایی که به او به صورت ارز داده شده، از 
طریق بانک مرکزی و بانک های خارجی بوده است. بررسی 
و ردیابی این بخش از کار مربوط به وزارت خارجه است ما 
مکررا از ابتدا جلساتی در این زمینه تشکیل دادیم، سه سفر 
خارجی با حضور نماینده قوه قضاییه، وزارت خارجه، وزارت 
اطلاعات و احتمالا اطلاعات ســپاه انجام شد و دوستان به 
مالزی، تاجیکستان و ترکیه سفر کردند. رد پول هایی که داده 
شده در اختیار بانک مرکزی و وزارت خارجه است. بررسی و 
ردیابی این امور دیگر ربطی به قوه قضاییه ندارد. اگر پول در 
مالزی، چین، تاجیکستان یا ترکیه به آن آقا واگذار شده یا به 
کسی که او تعیین کرده، دولت به راحتی می تواند از طریق 

دیپلماسی فعال رد این پول ها را معلوم کند.
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: ما از اول گفتیم که وزارت 
خارجه باید پای کار باشد. باید از دولت های مذکور پیگیری 
کنند که این پولی که بانــک مرکزی ایران به صورت دلار 

واریز کرده، کجا رفته است؟
آملی لاریجانی گفت: متأســفانه دولــت به جای آنکه 
پاســخگو باشــد، قضیه را وارونه جلوه می دهد. آقایان در 
دستگاه دیپلماســی ظاهرا تمام توان خود را متوجه برجام 
کردند که آن هم نتیجه اش همان شد که همه می بینیم. به 
هر حال در عالم دیپلماســی کارهای دیگری هم در کشور 
وجود دارد؛ از جمله همین موضوع که کار دستگاه دیپلماسی 
کشور بود. از نهادهایی مثل وزارت اطلاعات و وزارت خارجه 
به مالزی ســفر کردند اما کسی به حرفشان اعتنا نکرد. آیا 

مقصر قوه قضاییه است؟
وی با بیان اینکه ســخن گفتن از زبــان مردم با نیات 
تبلیغاتی کار صحیحی نیست، تاکید کرد: ما اتفاقا معتقدیم 
که باید برای مردم روشن شود که چه کسی کوتاهی کرده 
است؟ ان شاءالله سخنگوی قوه قضاییه با ذکر اسناد و تاریخ 
اقدامات، بیان خواهد کرد که تا کنون چه کارهایی و به چه 

میزان در قوه قضاییه انجام شده است.
آملی لاریجانی با بیان اینکه پس از بازگشت اصل اموال 
به بیت المال، قطعا به حواشــی این پرونده نیز رســیدگی 
خواهد شد، خاطرنشان کرد: ردیابی اموال بابک زنجانی در 
خارج از کشور با دولت است، نه با قوه قضاییه. چرا این کار 
را انجام نمی دهید؟ این ارزها را بانک مرکزی یا وزارت نفت 
یا شرکت نیکو که تابعه وزارت نفت است، به کجا فرستاده 

و به چه کسی داده است؟ 
وی با بیان اینکه متاسفانه رسم شده هر کسی از گوشه 
و کنار هر چه می خواهد به قوه قضاییه نسبت می دهد، این 
کار را غلط دانســت و تاکید کرد: به جای اینکه از خدمات 
کثیر و بی شائبه دستگاه قضایی تقدیر شود، متاسفانه شاهد 
اظهاراتی هســتیم که با اهداف تبلیغاتی، قوه قضاییه را زیر 
سوال می برد و به گونه ای القا می کند که گویی در پرونده هایی 
نظیر پرونده بابک زنجانی هیچ کاری جز محکوم کردن متهم 

از سوی دستگاه قضایی انجام نشده است!
رئیس قــوه قضاییه در پایان ابراز امیــدواری کرد که 
قوای کشور به دور از هیاهوهای تبلیغاتی و رسانه ای، صرفا 
در مســیر خدمت به مردم گام بردارند و افراد نیز در بیان 

اظهاراتشان جانب انصاف را رعایت کنند.

آیتاللهآملیلاریجانیگوشهایازحقایقپروندهراافشاکرد

دولت در ردیابی اموال بابک زنجانی كوتاهی می كند

سانسور سخنان مستدل مدیر مسئول کیهان 
در نشریات زنجیره ای

ســخنان مدیر مســئول کیهان در مناظره با دبیرکل یکــی از احزاب مدعی 
اصلاح طلبی، با سانسور غیر حرفه ای نشــریات و سایت های اجاره ای و زنجیره ای 

مواجه شد.
این روزنامه ها و ســایت های زرد، تنها به بازتاب ســخنان کواکبیان 
پرداختند و یا سخنان و پاسخ های حسین شریعتمداری را کاملا سانسور 
کردند و یا تنها بخش هایی از سخنان وی را منتشر نمودند تا به این ترتیب، 
ثابت کنند از نظر آنها و بر خلاف شعارشان، »دانستن حق مردم نیست«!

پس از اتمام این مناظره که طی آن مدیر مسئول کیهان با  استناد به 
اسناد آشکار، به انتقاد از برخی مسئولان پرداخته بود، در واکنشی منفعلانه 
موج صدور تکذیبیه ها  به راه افتاد تا جایی که وزارت راه قرارداد با شرکت 
اتریشی را در حالی تکذیب کرد که عکس عباس آخوندی در کنار مسئولان 
شرکت اتریشی  دونا در رسانه ها منتشر شده بود. همچنین وکیل خانواده 
هاشمی  هم صوت مهدی هاشمی مبنی بر درخواست تحریم های بیشتر 
برای ایران را در حالی تکذیب کرد که این فایل صوتی ماه هاست بر روی 
اینترنت قرار دارد اما تاکنون تکذیبیه ای منتشــر نشده بود. واکنش ها به 
سخنرانی شریعتمداری تا آنجا ادامه یافت که یکی از رسانه های اصلاح طلب 
با ناامیدی نوشت کاش به جای مصطفی کواکبیان یک چهره مسلط تر در 

مقابل شریعتمداری حاضر می شد. 
گفتنی است در شماره دیروز روزنامه  کیهان، متن کامل سخنان دو 

طرف مناظره، کاملا منعکس شده است.
درادامهتبعاتبرجاموپسابرجام

وضعیت نامشخص کارشناس هواشناسی 
به خاطر کنایه به آمریکا!

یکی از کارشناسان هواشناسی صدا و سیما که چندی پیش، وضعیت ناپایدار 
جوی را با بدعهدی آمریکا مقایســه کرده بود، از ســوی سازمان هواشناسی برای 
حضور در اخبار صداوسیما منع شده است. هر چند، رئیس  این سازمان گفته که 

نوبت این کارشناس تمام شده است!
امیر سرکرده، کارشناس هواشناسی بخش خبری ظهر جمعه  و همزمان 
با پخش گزارش هایی درباره تصویب قانون تحریم ها علیه ایران در آمریکا، 
زمانی که برای گزارش وضعیت هوا روی آنتن زنده قرار گرفت در ابتدای 
گزارش گفت: »چند گزارش قبل در مورد نقض برجام بود و این نکته به 
ذهن من آمد که ما هواشناسان و بسیاری از مردم ضرب المثلی داریم که 
می گوییم به دو چیز نمی توان اعتماد کرد که یکی هوا اســت و دیگری با 
توجه به گزارش های امروز شما شاید آمریکا باشد که اصلًا نمی توان به آن 

اطمینان کرد. حال بگذریم.«
تا اینکه روز گذشــته خبرگزاری فارس گزارش داد، پس از این کنایه 
ســرکرده روی آنتن زنده، حضور وی در بخش گزارش وضعیت آب و هوا 
محدود شده و از اول دی جاری، این کارشناس دیگر در این بخش خبری 
حضور ندارد؛ با توجه به اینکه مســئول معرفی کارشناسان هواشناسی به 
صدا و سیما، سازمان هواشناسی کشوری بوده و این سازمان نیز زیر نظر 
وزارت راه و شهرسازی فعالیت می کند، به نظر می رسد که وی بعد از این 
کنایه، از سوی مسئولان وزارت راه و شهرسازی از حضور در صدا و سیما 

محروم شده و ممنوع التصویر شده باشد.
امــا فلاح، مدیر روابط عمومی ســازمان هواشناســی در گفت وگو با 
جوان، با بیان اینکه کارشناسان سازمان هواشناسی به صورت دوره ای در 
تلویزیون اعلام وضع هوا می کنند تاکید کرد: هیچ کدام از کارشــناس ها 

ممنوع التصویر نشده اند.
همچنین در ساعات پایانی اداری دیروز باشگاه خبرنگاران جوان وابسته 
به صدا و سیما طی مصاحبه ای با امیر سرکرده خبر ممنوع التصویر شدن 
او را تکذیب کرد که به نظر می رســد این تکذیب با توجه به فشــار افکار 
عمومی صورت گرفته است. گفتنی است دیروز خبرگزاری صداوسیما نیز 
انتقادات آیت الله آملی لاریجانی از دولت را منتشر کرد که پس از دقایقی 
این خبر را از روی خروجی خود برداشت تا نظر برخی کارشناسان مبنی 

بر فشار دولت به صدا و سیما را بیش از پیش تقویت کند.
استقبال از فیلمی با موضوع فیش های نجومی 

در جشنواره عمار
نمایش فیلم »فراموش شدگان« با موضوع فیش های نجومی برخی از مدیران 

دولتی، با استقبال گسترده ای در جشنواره عمار مواجه شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، هفتمین دوره جشــنواره عمار درحالی به 
روزهای میانی خودش رسید که با استقبال خوب علاقه مندان همراه شده 
است. به طوری که در سانس های شبانگاهی، سینما فلسطین پذیرای خیل 

گسترده مردم برای دیدن فیلم های جشنواره عمار است.
این استقبال، یکشنبه شب و هنگام رونمایی از مستند »فراموش شدگان« 
به اوج خود رسید، به طوری که سالن نمایش دهنده فیلم، شاهد جمعیتی 

بیش از ظرفیت خود بود. 
مستند »فراموش شــدگان« به کارگردانی میکائیل دیانی، روایتی از 
ظهور مدیرانی با فیش های نجومی و ریشه یابی این مسئله از سال های قبل 
است. در این مستند، علاوه بر مردم قشر مستضعف جامعه، کارشناسانی از 
جریان های سیاسی مختلف، به روند رشد اشرافی گری و ظهور مدیرانی با 
فیش های نجومی می پردازند. نکته قابل تأمل این است که حتی کارشناسان 
منســوب به جریــان به اصطلاح اصلاح طلبی نیز، دولت های موســوم به 
ســازندگی و اصلاحات را موجب افزایش بی عدالتــی و فقر در جامعه، با 
عادی ســازی اشــرافی گری مدیران این دو دولت دانستند که زمینه ساز 

فیش های نجومی نیز شد.
دولت فیلم انتقادی ساخت خودش را هم 

تحمل نکرد!
دولت، جلوی پخش یک فیلم مستند با رویکرد نقد اجتماعی که تولید خود 

دولت است را از صدا وسیما گرفت! 
برنامه »به اضافه مســتند« که قرار بود از سه شنبه این هفته با پخش 
مستند »مادرکشی« به کارگردانی کمیل سوهانی و از تولیدات مرکز بررسی 
اســتراتژیک ریاست جمهوری، به روی آنتن شبکه مستند برود، علی رغم 
توافقات قبلی بر سر پخش این مستند با مرکز بررسی های استراتژیک به 
دلیل فشار وزیر نیرو به این مرکز، با وجود ضبط برنامه با حضور کارشناسان 

موافق و مخالف موضع مستند در این حوزه لغو شد. 
پس از اعلام خبر پخش و بررسی مستند »مادرکشی« که به بررسی 
بحران آب و تاثیر سدســازی بی رویه بر ایجــاد این بحران در طول تمام 
دولت هــای پس از انقلاب می پردازد، فشــارهای زیادی از طرف دولت به 
ســازمان صدا و سیما وارد شد تا از پخش این مستند جنجالی جلوگیری 
به عمل آید. اما نهایتا با توجه به بی فایده بودن این فشــارها، مالک فیلم 
پخش مستند را مشروط به رضایت وزارت نیرو دانست که از چندی قبل 
به دنبال جلوگیری از پخش مســتند »مادرکشــی« بود، تا به این ترتیب 
پخش اولین قســمت برنامه »به اضافه مستند« از سوی مالک فیلم یعنی 

بخش دیگری از دولت لغو شود. 
این توقیف در حالتی اتفاق افتاد که پیشــنهاد اضافه شدن یک آیتم 
توســط وزارت نیرو از ســمت این نهاد رد شد و این وزارت ترجیح داد به 
جای معرفی نماینده جهت شرکت در برنامه و ارائه نقطه نظرات، با اعمال 
فشار مانع پخش مستند شود.گفتنی است، برنامه به اضافه مستند از هفته 
آینده هر سه شنبه ساعت 20:30 با پخش مستندهای جنجالی مسئله محور 

و بحث و بررسی آنها، به روی آنتن شبکه مستند خواهد رفت.

رهبرانقابدردیدارنخبگانومدالآوراندانشگاهشریف:

دلیل پیشرفت های علمی و صنعتی آمریکا در۱۵۰ سال گذشته
 بکارگیری اقتصاد مقاومتی است


